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Vorige week interviewde ik in Midden-Limburg vier kwekers in het kader 
van onze rubriek Regio-In-Beeld. Er wordt wel eens gezegd dat de sector 
lijdt onder vergrijzing en een gebrek aan instroom van jonge enthousiaste 
jonge ondernemers. Ik neem dergelijke verhalen altijd met een korrel 
zout, maar nu kan ik inmiddels volmonding ex-president Trump naroepen 
en melden dat dit fake-news is. Het tegengestelde lijkt zelfs waar te zijn. 
Deze sector is bij uitstek rijk aan veelbelovend jong talent. Ik trof bij alle 

vier de interviews, jonge enthousiaste boomkwekers aan. Allemaal onder 
de veertig jaar en inmiddels allemaal bovenop de troon of de bedoeling 
om daar binnenkort op te zitten. Laat mij eens één sector zien waar dat 
ook het geval is? 

Dat is natuurlijk goed nieuws en misschien wel het beste bewijs dat de 
huidige hausse in de sector niet gebaseerd is op ‘toevallige’ conjunctuur 

cijfers, maar door een langjarig geloof in een groene en duurzame  
toekomst van de sector.  De sector is daarmee een witte raaf in de  
agrarische sector als geheel. Daar hoor je boomkwekers soms ook wel 
eens over klagen. Brancheorganisaties als bijvoorbeeld de LTO besteden 
het grootste deel van hun lobby om de overheid te overtuigen dat het 
allemaal niet zo erg gesteld is met de impact van agrarische wereld. Ik 
ben zeker geen specialist, maar het is redelijk veilig te veronderstellen 
dat de agrarische sector op sommige moment in de defensie mode staat. 
Even veilig lijkt mij de conclusie dat een aantal van de gevechten die 
gevoerd worden in feite achterhoede gevechten zijn. De positie van de 
landbouw als geheel zal de komende jaren essentieel veranderen, maar 
boomkwekers zouden best wel eens de uitzondering kunnen zijn. En dan 
met name door hun actieve betrokkenheid bij de groene stad.

Natuurlijk mag in het kamp van de boomkwekers ook nog wel het nodige 
gebeuren. Ik begrijp bijvoorbeeld al jaren niets van het feit dat er zo 
weinig kwekers biologisch gaan. Ik weet het. Biologisch is lastig en duur, 
omschakelen is een kriem, administratief omslachtig en daarnaast zijn 
planten vanuit het oogpunt van kwaliteit meestal ook niet beter, maar 
biologisch is wel waar op dit moment vraag naar is.  U hoort mij  
overigens niet zeggen dat we allemaal biologisch moeten gaan.  
IK verbaas mij alleen over het feit dat zo weinige dat doen terwijl er wel 
een duidelijke markt voor is.
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